
 

Vidar Skolen  
Årsmøde Ɵrsdag den 16. maj 2023 kl. 19.00 
 

 
 
 

Dagsorden  
1. Velkomst v/bestyrelsesforperson Sissel Fuglsang-Smidt  
2. Fællessang  
3. Valg af dirigent, valg af tre stemmetællere og valg af referent  
4. Forpersonens beretning v/Sissel Fuglsang-Smidt  
5. Ledelsens beretning v/Jesper Platz  
6. Lærekollegiets beretning v/Aleksandra  
7. Beretning fra skolens liv og Ɵlsynserklæring v/skolens Ɵlsynsførende Annelise Dahlbæk  
8. Valg af Ɵlsynsførende 
9. Valg af bestyrelsen. Valg af 2 ordinære medlemmer samt 2 suppleanter Ɵl bestyrelsen  
10. Evt.  
 
 
 
 
 

Referat  
Pkt. 1  Velkomst v/Bestyrelsesforperson Sissel Fuglsang-Smidt 
 Sidsel byder kort velkommen Ɵl årsmødet 

 
Pkt. 2  Fællessang 
  
Pkt. 3  Valg af dirigent  
 Bestyrelsen peger på Katrine Jandrup  

 
Katrine Jandrup valgt.  
 
Katrine orienterer om at mødet er indkaldt reƫdigt jf. skolens vedtægter. 
 

 Valg af tre stemmetællere  
 Følgende er valgt: 

- Erasmus  
- Karin  
- JeƩe  

 
 Valg af referent  
 Bestyrelsen peger på Peter Johansson Jørgensen 

 
Peter Johansson Jørgensen er valg 
 

  



Pkt. 4 Forpersonens beretning v/Sissel Fuglsang-Smidt 
 Der er sket meget siden sidste årsmøde. 

 
Året har primært handlet om et ledelsesskiŌ - i den proces vigƟg for os at vi stod samlet 
som bestyrelse og var lydhøre over for skolens ansaƩe og inddrog dem i processen i 
forhold Ɵl ønsker for en ny ledelsesform på Vidar Skolen. 
 
Processen og kriterierne for deƩe skiŌ kan deles op i 2 overordnede spor. 
 

1. Vi ønskede en kompetent og professionel leder og grund skoleleder med stor 
ledelseserfaring samt kendskab Ɵl at drive skole eŌer gældende regler. Ledere 
som var opsat på inddragelse af kollegiet i den pædagogiske ledelse. Vi lagde 
også vægt på en ledelse med kendskab Ɵl specialområdet. 

 
2. Det andet spor var kandidaternes kendskab Ɵl antroposofisk impuls og Ɵl 

Steinerpædagogik. Det var vigƟg for os og kollegiet, at en kommende ledelse 
havde visioner for Vidar-skolen på den lange bane - og var meget klare på hvad 
det vil sige at være en skole der hviler på et antroposofisk fundament. 

 
Det synes vi er lykkedes med i stor sƟl! Vi har fået et meget kompetent ledelsesteam, der 
sammen med kollegiet kan bidrage Ɵl at skabe en moderne steinerskole, der lever op Ɵl 
de gældende lovkrav - uden at gå på kompromis med skolens værdigrundlag. En ledelse, 
der besidder evnerne Ɵl at professionalisere skolen med hensyn Ɵl digitalisering af 
dato/dokumentaƟon, systemaƟserer data, overholder deadline samt moderniserer 
ledelsesgangene på skolen samt forbedre den overordnede kommunikaƟon med skolens 
ansaƩe såvel som forældre. 
 
Men vigƟgst af alt, så har de en Ɵng der går forud for alt hvad de gør og det er skolens 
elever. 
 
For at vi lykkedes med deƩe, så skal der lyde en stor tak Ɵl kollegiet for Ɵlliden og 
opbakningen - i et forløb, der nogle gange var lidt rock and roll. Og kæmpe tak Ɵl 
Susanne, Merethe og Sara for at træde Ɵl og påtage sig en kæmpe ekstra arbejdsbyrde 
samt ansvar som konsƟtuerede ledere/rektor i denne proces. 
 
Så på bestyrelsens vegne er vi meget opƟmisƟske på Vidar Skolens fremƟd. Der er og vil 
komme udfordringer vi skal forholde os Ɵl og løse, men det har vi i bestyrelse Ɵllid Ɵl vil 
lykkes. 
 
DeƩe skiŌ har også haŌ indvirkning på skolens økonomi, da det har været 
omkostningsfuldt og derfor påvirker vores årsregnskab. Men skolen har en stabil økonomi 
og vi har ingen påtegninger på regnskabet fra revisionen. 
 
Vi er kommet videre fra en svær Ɵd og står nu som en samlet bestyrelse, der kan agere og 
handle i samspil med ledelsen og kollegiet - og det betyder meget når man driver skole - 
og særligt en skole som vores. 
 
Vi ser posiƟvt på fremƟden og kan også nævne at en ny fodboldbane er på vej 
og vi håber at den kan stå klar eŌer sommerferien. 

  



Pkt. 5 Ledelsens beretning v/Jesper Platz 
 Skoleledelsens beretning er vedlagt nærværende referat som bilag 1.  
  
Pkt. 6 Lærekollegiets beretning v/ Aleksandra 
 Lærerkollegiets beretning er vedlagt nærværende referat som bilag 2. 
  
Pkt. 7 Beretning fra skolens liv og Ɵlsynserklæring v/skolens Ɵlsynsførende Annelise Dahlbæk 
 Annelise har været ude og lave sit Ɵlsyn og er ved at lave en rapport, som bliver offentlig 

Ɵlgængelig på skolens hjemmeside når den er færdig.  
 
Annalise bruger i sit oplæg ikke Ɵd på, hvad hun har bemærket da det kan læses i 
rapporten. I stedet fortæller hun i sit oplæg hvordan hun fører Ɵlsyn og hvad det er hun 
kigger eŌer når hun er på skolen. Annelise har været på skolen syv gane i årets løb.   
 

Pkt. 8  Valg af Ɵlsynsførende 
Bestyrelsen indsƟller Annalise Dahlbæk  
 
Der er ikke andre kandidater  
 
Annalise Dahlbæk er valgt for en periode på to år.  
 

Pkt. 8 Valg af bestyrelsen. Valg af 2 ordinære medlemmer samt 2 suppleanter Ɵl bestyrelsen 
 Valg af 2 forældrerepræsentanter for en 2-årig periode 

 
- Sissel Fuglsang-Smidt er på valg og genopsƟller 
- Johanne Black er på valg og genopsƟller  

 
Der er ikke andre som sƟller op.  
 
Følgende er valgt:  

- Sissel Fuglsang-Smidt  
- Johanne Black  

 
 Valg af 2 suppleanter for en 1-årig periode.  

Suppleanter skal være parate Ɵl at træde ind i bestyrelsens fulde arbejde, hvis én af de 
siddende forældrerepræsentanter trækker sig under deres valgperiode. 
 

- Peter Johansson Jørgensen på valg og genopsƟller.  
 
Der er ikke andre som sƟller op.  
 
Følgende er valgt:  

- Peter Johansson Jørgensen 
 

 
 
 
Mvh. Bestyrelsen  


